

10 April 2015

The Honourable Joe Oliver  
Minister of Finance  
Government of Canada  
House of Commons  
Ottawa, Ontario  
K1A 0A6

Dear Mr. Oliver;

We are writing to you on behalf of 53 institutional investors with combined assets under management of more than \$2 billion to ask that the Government of Canada establish mechanisms to set a clear, reliable and effective price for carbon emissions with the goal of reducing greenhouse gas emissions and limiting catastrophic climate change.

Caring for God's creation is fundamental to all of our faith traditions. We believe we have a responsibility to care for ourselves and each other, our life together in community, and the natural environment that sustains us. Care for the economy and care for the environment are not separate concerns. Both are integral to caring for God's creation.

As those entrusted with the financial health of funds held in trust for our faith communities and the retirement incomes of those who serve them, we understand the responsibility to act now in ways that sustain the economic health of our communities, the employment this supports, and the environment upon which the long-term viability and growth of our financial investments depends.

Establishing a price for carbon emissions serves all of these ends. Establishing a clear, reliable and effective price for carbon emissions will provide certainty for Canadian businesses both in their current operations and in planning future investments in our country. Similarly, Canadian investors that rely on the accuracy of business analysis and planning for our own longer-term projections and investment decisions need the certainty created by a national mechanism for carbon pricing. Without the certainty created by a carbon pricing mechanism, businesses and investors cannot depend on longer-term projections and have weaker market incentives for reducing the carbon intensity of their investments and allocating capital that enhance the sustainability and reliability of Canada's energy production.

In this instance, one of the primary measures needed to address the long-term sustainability of the companies and economy in which our funds invest is the same as one that our country needs to address the challenge of climate change: a clear price on carbon emissions.

Science tells us that if we fail to act now, climate change will have disastrous impacts on our country. Our role as trustees and administrators of the financial resources of our religious communities tells us we cannot afford to ignore these impacts. And our faith tells us that we have a responsibility to act.

We urge you to establish mechanisms to set a clear, reliable and effective price for carbon emissions as part of your upcoming budget announcement.

Thank you for your time and attention. Please direct any correspondence regarding this letter to Peter Chapman, Executive Director, SHARE, telephone 604 695 2020 or by email [pchapman@share.ca](mailto:pchapman@share.ca).

Sincerely,

[Signatures below]

cc Thomas Mulcair, Leader, New Democratic Party of Canada  
Justin Trudeau, Leader, Liberal Party of Canada  
Elizabeth May, Leader, Green Party of Canada  
Mario Beaulieu, Leader, Bloc québécois

10 avril 2015

L'honorable Joe Oliver  
Ministre des Finances  
Gouvernement du Canada  
Chambre des Communes  
Ottawa, Ontario  
K1A 0A6

Monsieur le Ministre,

Nous vous écrivons au nom de 53 investisseurs gérant un actif total de 2 milliards de dollars pour demander au gouvernement du Canada de mettre en place des mécanismes visant une tarification des émissions du carbone qui soit claire, fiable et efficace dans le but de réduire les émissions de gaz à effet de serre et limiter les changements climatiques.

La sauvegarde de la Création est une valeur fondamentale dans toutes les traditions religieuses. Nous estimons que nous avons la responsabilité de prendre soin les uns des autres, de notre vie dans la communauté et de l'environnement naturel qui nous entoure. Le soutien à la croissance économique et la protection environnementale ne sont pas dissociés et font, au contraire, partie intégrante de la sauvegarde de la Création.

En tant que responsables de la santé financière des fonds détenus en fiducie pour nos communautés religieuses et des revenus de retraite de leurs employés, nous reconnaissons la responsabilité d'agir maintenant de manière à soutenir la santé économique de nos communautés, les emplois créés et l'environnement dont dépendent la rentabilité et la croissance à long terme.

La fixation d'une tarification des émissions de carbone répond à tous ces objectifs. Une tarification des émissions de carbone claire, fiable et efficace offre une certitude aux entreprises canadiennes non seulement dans leurs opérations actuelles mais également dans la planification de leurs investissements futurs dans notre pays. De plus, les investisseurs canadiens qui comptent sur la fiabilité des analyses et planifications économiques pour nos projections à long terme et nos décisions d'investissement ont besoin de la certitude créée par un mécanisme national de tarification du carbone. Sans cette certitude, les entreprises et les investisseurs ne peuvent pas se baser sur des projections à plus long terme et ont moins d'incitatifs de marchés visant à réduire l'intensité carbone de leurs portefeuilles et à réaliser des investissements qui améliorent la durabilité et la fiabilité de la production énergétique du Canada.

L'une des principales mesures nécessaires à la durabilité des entreprises et de l'économie dans laquelle nos fonds sont investis est également celle dont notre pays a besoin pour répondre aux défis du changement climatique : une tarification claire des émissions de carbone.

Si nous n'agissons pas maintenant, les études scientifiques montrent que les changements climatiques auront des conséquences dramatiques pour notre pays. Notre rôle en tant que fiduciaires et administrateurs des ressources financières de nos communautés religieuses est de prendre en compte ces conséquences. Notre foi nous dit également que nous avons le devoir d'agir.

Nous vous encourageons vivement à mettre en place des mécanismes pour fixer une tarification claire, fiable et efficace des émissions de carbone dans le cadre de votre prochaine annonce du budget.

En vous remerciant de votre attention, nous vous prions, Monsieur le Ministre, l'expression de notre considération.

c.c. Thomas Mulcair, chef du Nouveau Parti démocratique du Canada  
Justin Trudeau, chef du Parti libéral du Canada  
Elizabeth May, chef du Parti vert du Canada  
Mario Beaulieu, chef du Bloc québécois

## SIGNATORIES

John H. Chapman, Bishop  
Anglican Diocese of Ottawa

Michael Bos, Treasurer  
Citizens for Public Justice

Wilf Murcland, CSC, superior and  
Rev. Donald Layden, CSC Steward/Treasurer  
Congregation of Holy Cross in English Canada

Susan Heard, Chair  
Evangelical Lutheran Foundation of Eastern  
Canada

Josée Desrosiers, présidente  
Fondation de la JOC

Francine Paré, supérieure provinciale  
Franciscaines Missionnaires de l'Immaculée-  
Conception;

The Ven. Dr. Michael Thompson, General  
Secretary,  
General Synod, Anglican Church of Canada

Patricia Grant, IBVM, Provincial Leader  
IBVM Canadian Province (Loretto Sisters)

Laurence Loubières, Régionale  
La Xavière au Canada

Ken Forster, OMI, Provincial  
Oblates of Mary Immaculate Lacombe Province

Suzanne Marshall, OLM, Congregational Leader  
Our Lady's Missionaries

Carmen Bizier, supérieure générale,  
Petites Filles de Saint-François

Paul Hansen, C.Ss.R., Director, Biblical Justice  
Advocacy  
Redemptorists Edmonton-Toronto Province

Peter Cross, Treasurer  
Canadian Friends Service Committee

Monique Chabot, économiste générale  
Congrégation Notre-Dame du Perpétuel Secours

Elizabeth Davis, RSM, Congregational Leader  
Congregation of the Sisters of Mercy of  
Newfoundland

Jacques Bordeleau, Directeur général  
Fondation Béati

Claire-Monique Lerman, secrétaire trésorière du  
RRSE  
Franciscaine missionnaire de Marie

Marcel Blondeau, économiste  
Frères des Écoles chrétiennes

Esther Bourgeois, présidente  
Gestion Esther Bourgeois Ltée

Rev. Peter Bisson, S.J., Provincial  
Jesuits of English Canada

Pierrette Bertrand, supérieure générale  
Oblates franciscaines de Saint-Joseph

Louis Cinq-Mars, ministre provincial  
Ordre des Frères mineurs capucins

Lisa Thiessen, Executive Director  
Pension Plan for Clergy and Lay Workers of the  
Evangelical Lutheran Church in Canada

Sharon Fagan, PBVM, Congregational Leader  
Presentation Sisters of Newfoundland and  
Labrador

Robert P. Bélanger, CPA, CA, président  
RRSE

Brian Swords, SFM, Moderator, and  
John Carton, SFM, Chief Financial Officer  
Scarboro Foreign Missions Pooled Fund

Cecilia Hudec, SCH, Canonical Treasurer  
Sisters of Charity Halifax

Denece Billsberger, SEJ, Treasurer  
Sisters of Instruction of the Child Jesus

Sandra Shannon, SP, General Superior  
Sisters of Providence of St. Vincent de Paul

Bill Boothman, Director of Finance  
Sisters of Saint Ann (Victoria)

Jude Janelle, assistant économiste  
Société des Missions Étrangères

Nicole Jetté, trésorière  
Sœurs Auxiliatrices

Joséphine Badali, supérieure générale  
Sœurs Congrégation de Notre-Dame

Annette Lepage, trésorière  
Sœurs de la Charité de Québec

Huguette Laroche, trésorière  
Sœurs de Notre-Dame du Bon Conseil de  
Chicoutimi

Marie-Alma Dubé supérieure  
Sœurs de Notre-Dame du Saint-Rosaire

Rita Larivée, supérieure générale and  
présidente de la Conférence religieuse du  
Canada  
Sœurs de Sainte-Anne

Brigitte Rodrigue, secrétaire  
Sœurs de Saint-François d'Assise

Hectorine Boudreau, supérieure régionale  
Sœurs des Saints Cœurs de Jésus et de Marie

Catherine Ferguson, supérieure générale  
Sœurs des Saints-Noms de Jésus et de Marie

Rolande Paris, supérieure régionale  
Sœurs grises de Montréal

Rita Toutant, déléguée  
Sœurs Missionnaires Notre-Dame d'Afrique

Claudette Vermette  
Sœurs Notre-Dame des Apôtres

Claudette Robert, supérieure générale  
Sœurs Saint-Joseph de Saint-Hyacinthe

Jason Dudek, Chair  
The Catherine Donnelly Foundation

Stephen Kendall and Stephen Roche, Members  
The Trustee Board of The Presbyterian Church in  
Canada

Erik Mathiesen, Chief Financial Officer  
The United Church of Canada

Alan Hall, Executive Officer, Ministry and  
Employment  
United Church of Canada Pension Fund

Karen Gleeson, OSU, General Treasurer  
Ursuline Religious of the Diocese of London

The Rev. Dr. David Pfrimmer, Principal-Dean  
Waterloo Lutheran Seminary

Joan Cronin, GSIC, President  
Youville Provident Fund

Jean-Pierre Aumont, supérieur provincial  
Congrégation de Sainte-Croix